
1 

 

ROI.0012.5.1.2018 

 

 

Protokół nr 18/18 

z posiedzenia Komisji Środowiska  

z dnia 6 lutego 2018 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pani Alicja Sadowska Przewodnicząca Komisji Środowiska  dnia  6 lutego 2018  roku  

o godzinie 14:00
 
otworzyła obrady Komisji  Środowiska. Powitała członków Komisji, oraz  

zaproszonych gości w  osobach Pana Wiesława Molińskiego – Komendanta Społecznej 

Straży Rybackiej Powiatu Włocławskiego, Pan Marka Jaskulskiego - Wicestarosty oraz Pana 

Marka Szubskiego – Kierownika Referatu Ochrony Środowiska.  

 Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdziła, że w obradach 

uczestniczy 4 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi 

wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała radnych, iż wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 17/17 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 27 listopada 2017 r.  

5) Sprawozdanie z działalności Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Włocławskiego za 2017 

rok i osiągniętych wynikach w zwalczaniu kłusownictwa.  

6) Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku w 2017 roku 

7) Sprawy różne.  

8) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji, czy mają propozycje do porządku 

obrad? Nie było żadnych propozycji.  

Następnie Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem porządku obrad i 

przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

komisja przyjęła  porządek obrad. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  
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3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 117/17 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 27 listopada 2017 r.  

5) Sprawozdanie z działalności Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Włocławskiego za 2017 

rok i osiągniętych wynikach w zwalczaniu kłusownictwa.  

6) Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku w 2017 

roku 

7) Sprawy różne.  

8) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4) Przyjęcie protokołu nr 17/17 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 27 listopada 

2017 r. 

 

Przewodnicząca Komisji  poinformowała, iż z posiedzenia komisji z dnia 27 listopada 2017 

roku został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała radnych, czy mają uwagi? Uwag nie było, w związku z tym 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że protokół nr 17/17 z dnia  27 listopada 2017 roku 

został przyjęty.  

 

Na obrady przybył Pan Wojciech Rudziński. W obradach uczestniczy 5 członków Komisji.  

 

5) Sprawozdanie z działalności Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Włocławskiego za 

2017 rok i osiągniętych wynikach w zwalczaniu kłusownictwa.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali sprawozdanie z działalności Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Włocławskiego 

za 2017 rok i osiągniętych wynikach w zwalczaniu kłusownictwa. Przewodnicząca Komisji 

poprosiła Pana Wiesława Molińskiego – Komendanta Społecznej Straży Rybackiej  o 

przedstawienie tematu. 

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że w 

roku 2017 na terenie powiatu działało 5 grup S.S.R. zrzeszających 37 strażników 

utworzonych przy kołach P.Z.W. Strażnicy raz w roku uczestniczą w szkoleniu, które 

prowadzi Komendant Państwowej Straży Rybackiej Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

w Bydgoszczy. W użytkowaniu wędkarsko rybackim P.Z.W. w powiedzie włocławskim 

znajduje się 2392 ha wód, oraz wody Gospodarstwa Rybackiego Włocławek Spółka z o.o.  

o powierzchni 843 ha. Zadaniem społecznej straży zgodnie z opracowanym regulaminem  jest 

ochrona wód przed kłusownictwem rybnym, zapobieganie ingerencji w naturalne procesy 

zachodzące w  przyrodzie. Działalność patrolowa skupia uwagę na czystość wód i nabrzeży, 

na przekazywaniu informacji o nielegalnie stawianych pomostach, oraz niszczeniu linii 

brzegowych i tworzenia dzikich wysypisk śmieci. Najważniejszą rzeczą jest przekazywanie 

przez S.S.R odpowiednim władzom to jest Policji i Państwowej Straży Rybackiej o 

zagrożeniach występujących na akwenach wodnych miejscach, gdzie szerzy się kłusownictwo 

rybne przy użyciu sieci stawnych i innych pułapek. Strażnicy zwracają uwagę kontrolując 

wędkarzy, czy przestrzegają przepisy dotyczące amatorskiego połowu ryb. Chodzi tu o masę i 

gatunek jaką wędkarz w ciągu doby może złowić i zabrać z łowiska, wymiary, okresy 

ochronne oraz aktualne opłaty na dany rok. Koła P.Z.W. przy których jest utworzona S.S.R. 

mają odpisy i dotacje na sprzęt taki jak: lornetki, kapoki, mundury. Większość kół ma pod 

opieką 1-2 jeziora. Pomimo takiego nakładu finansowego na S.S.R. aktywność biorąc pod 

uwagę lata wstecz znacząco spadła. Jest słabe zaangażowanie we wspólne patrole z Policją i 

P.SR., które to nigdy nie odmawiają współpracy, dysponuje transportem, specjalistycznym 

sprzętem i zapewniają w czasie wspólnej służby bezpieczeństwo. Samodzielne organizowanie 

patroli przez grupy S.R.R. są mało wiarygodne pomimo, że jest takie zgłoszenie, ale nie 
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wszyscy swój wyjazd zgłaszają, a komendant powiatowy nie ma żadnych środków by 

dojechać do najbliższego jeziora, nie mówiąc już o dojeździe do jeziora oddalonego o 40 

kilometrów by sprawdzić, ta zgłoszona służba w ogóle miejsce. Spośród 37 strażników 

powiatu jest tylko 10, o których można powiedzieć, że są aktywni i udzielają się społecznie. 

Jeziora w powiecie włocławskim, które podlegają stałej ochronie przed kłusownictwem ze 

względu na ich położenie i brak dojazdu: 

a) Kępka Szlachecka 

b) Łąki Zwiastowe 

c) Trzebowskie 

d) Radziszewskie, 

e) Rybnica, 

f) Szczukowskie. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są planowane określone dyżury tych strażników 

społecznych? Czy to są stałe dyżury? Czy w określonym przedziale czasowym? 

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że 

okręg mazowiecki przekazał druki w formie zestawienia, że straże społeczną mogą 

wykonywać samodzielne patrole. W patrolu nie może być mniej niż 3 strażników w tym 

komendant grupy. Takie patrole są organizowane, komendant cały czas z tym walczy, że nie 

ma środków, aby sprawdzić, czy ta samodzielna grupa społeczna w tym rejonie jest. Co z 

tego, że telefonicznie o tym poinformują, że w dniu dzisiejszym pełnią służbę jeśli się tego 

nie da potwierdzić. Komendant odnotowuje tylko, że zostało to zameldowane. Komendant na 

swój koszt ze swojej emerytury nie pokryje kosztów przejazdu, aby sprawdzić, czy faktycznie 

ten patrol tam jest. Okręg mazowiecki wyznaczył, że dana grupa musi odbyć 10 patroli. 

wówczas jest dofinansowanie. Według Komendanta źle to funkcjonuje, ponieważ nie odbywa 

się kontrola tych patroli i dlatego nie ma efektów. Taki strażnik, który sprawdza wędkarza 

łowiącego niewymiarowe ryby powinien sporządzić notatkę do Rzecznika Dyscyplinarnego 

Koła, która rozpatrują to i wówczas karzą wędkarza kara, czy też upomnieniem. Nawet 

dochodzi do zatrzymania karty wędkarskiej.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, co w przypadku, kiedy wędkarz nie posiada karty 

wędkarskiej? 

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że jeśli 

nie ma karty wędkarskiej, a straż społeczna jest sama w sobie bez policji, bez Państwowej 

Straży Rybackiej to w tedy melduje komendantowi Państwowej Straty Rybackiej lub wzywa 

Policję, jeżeli ona ma możliwość przyjechania. Sam strażnik społeczny nie może nic zrobić. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, co w przypadku, kiedy wędkarz nie posiada karty 

wędkarskiej i nie chce się wylegitymować? 

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że 

społeczna straż rybacka jak przychodzi legitymować wędkarza musi przedstawić legitymacje 

strażnika (ważną) oraz odznakę z tym samym numerem znajdującym się w legitymacji. 

Wędkarz zobowiązany jest pokazać kartę wędkarską, zezwolenie na łowienie, i legitymację w 

której wklejone są znaczki na dany rok. Dokumentów takich jak dowód osobisty strażnik 

społeczny nie ma prawa kontrolować.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy społeczna straż rybacka finansowana jest tylko ze 

składek wędkarzy, czy otrzymuje środki finansowe od państwa czy samorządów? Czy okręg 

mazowiecki obejmie całe województwo mazowieckie? Czy tylko wydzieloną część?  

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że 

okręg mazowiecki ma wszystkie wody pod opieką. Jeśli chodzi o środki finansowe to z 

regulaminu wynika, że uprawniony do rybactwa wystąpił z wnioskiem o powołanie 

społecznej straży rybackiej powiatu włocławskiego, ale obowiązki finansowania spoczywają 

na tym, który wystąpił, czyli okręgu.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy okręg utrzymuje się sam?  

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że 

okręg utrzymuj się sam. Jeśli ma 70 000 członków. Składka jest teraz 86 zł członkostwa, 130 



4 

 

zł za wykup wód nizinnych, do tego wpisowe to stanowi duża środki finansowe.  

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska - Marek Szubski zapytał, jaka masę ryb może 

wędkarz może wywieźć z łowiska? 

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że to 

zależy od gatunku, czy to jest sandacz, szczupak itd. W przypadku szczupaka 3 sztuki na 

dobę, płotka -5kg. Wszystko zależy od gatunku. To są przepisy, które są regulowane i 

wędkarz ma to w zezwoleniu. Wędkarz ma opłaconą kartkę wędkarską i tam ma zezwolenie.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy wędkarz może łowić ryby tylko  w określonych 

jeziorach? 

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że 

wędkarz wykupuje zezwolenie, które kosztuje około 216 zł i wszystkie wody okręgu 

mazowieckiego są wówczas dla niego dostępne, zarówno w powiecie lipnowskim, 

brodnickim. Kiedyś nie było potrzeby mieć stażu wędkarskiego, żeby dostać zniżkę. 

Wędkarz, który ukończył 65 lat płacił składkę członkowską niższą o połowę. Okręg 

mazowiecki przysłał pisma do wszystkich skarbników kół wędkarze nie mają 

udokumentowanego stażu, a przekroczyli wiek emerytalny 10 lat stażowego w PZW opłacają 

pełną składkę. Komendant  z własnych środków musi pokrywać koszty telefonu oraz kosztów 

tuszu do drukarki przy wykorzystaniu własnego sprzętu.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy władze okręgu są wybierane? 

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że w 

ubiegłym roku w Warszawie odbyły się wybory i prezesem został poprzedni prezes. Kadencja 

twa 4 lata. W 2020 roku odbędą się kolejne wybory. Obecny prezes jest ostatnią kadencję.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, kto zajmuje się zarybianiem tych wód? 

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że 

gospodarkę rybacką prowadzi okręg mazowiecki. W  biurze okręgu Pan Henryk Podkomorzy 

- Starszy Specjalista ds. Gospodarki Rybacko – Wędkarskiej zamawia ryby w stawach 

hodowlanych, które są zakupywane i rozwożone. Nie każde jezioro na sandacza, czy 

szczupaka. Te wody są obsadzane wg tego jaka tam ryba mogła by być.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są jeszcze pytania odnośnie przedłożonego 

sprawozdania?  

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że jest 

ekipie, która neutralizuje jaja kormoranów. Znajduje się to na wyspie Murzynowo, w 

kierunku Płocka. Cel to zmniejszyć ilość kormoranów na Zbiorniku Włocławek, Okręg 

Mazowiecki Polskiego Związku Wędkarskiego zdecydował o olejowaniu jaj tych ptaków. To 

jedna z metod zarządzania populacją kormorana, kosztowniejsza niż na przykład wypłaszanie 

za pomocą ptaków drapieżnych, czy eksperymenty pirotechniczne, ale precyzyjniejsza. 

Niemające czym oddychać zarodki zamierają. Te działania trwają już drugi sezon lęgowy, w 

dłuższej perspektywie czasowej przyniosą z pewnością pozytywny efekt w postaci redukcji 

nadmiernej populacji tego drapieżnego ptaka w rejonie zbiornika. W latach 2016-2017 

wykonano łącznie olejowanie 3549 sztuk jaj.  W tym roku zaplanowano ocenę ornitologiczną 

efektów tych działań.  

Radna Jadwiga Fijałkowska zapytała, na czym polega olejowanie tych jaj? 

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że jak 

olej rozpłynie po jajkach, zamyka pory i nie jest dotlenione  w środku to wszystko obumiera. 

To jest skuteczna metoda. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska - Marek Szubski powiedzą, ze kormorany 

wyrządzają straszne szkody. 

Pan Wiesław Moliński – Komendant Społecznej Straży Rybackiej  poinformował, że 

jedne kormoran dziennie zjada około 5 kg ryb. Stado liczy około 5000  sztuk. Przez 9 dni 

ekipa wykonuje zabieg na 9 drzewach. Na drzewie znajduje się około 3-8 gniazd, a w kazdym 

gnieździe jest od 4-6 jaj.  
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Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Komisji zapytała, ko jest za przyjęciem 

Sprawozdania z działalności Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Włocławskiego za 2017 

rok i osiągniętych wynikach w zwalczaniu kłusownictwa  i przeprowadziła procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na  podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

Komisja przyjęła Sprawozdanie z działalności Społecznej Straży Rybackiej Powiatu 

Włocławskiego za 2017 rok i osiągniętych wynikach w zwalczaniu kłusownictwa. 

Sprawozdanie z działalności Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Włocławskiego za 2017 

rok i osiągniętych wynikach w zwalczaniu kłusownictwa stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu 

 

6)  Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku w 

2017 roku. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że zostało opracowane sprawozdanie  

z działalności Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku w 2017 roku. Wraz  

zawiadomieniem członkowie Komisji otrzymali w/w sprawozdanie. Przewodnicząca 

Komisji zapytała członków Komisji, czy mają uwagi do przedłożonego sprawozdania? 

Wobec braku uwag Przewodnicząca Komisji zapytała, ko jest za przyjęciem Sprawozdania  

z działalności Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku w 2017 roku  

i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na  podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

Komisja przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska Rady Powiatu we 

Włocławku w 2017 roku, które stanowi załącznik nr 5do niniejszego protokołu.  

 

 

 

7) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie?  

Radny Mariusz Bladoszewski złożył wniosek odnośnie tematu pszczół. Informacje jakie 

radny uzyskał od Zarząd Powiatowego Pszczelarzy to taka informacja, że cały czas występuje 

problem z opryskami środkami, których używają rolnicy. Temat pszczół przewija się 

zwłaszcza w okresie wiosennym, gdzie są te opryski nasilone. Radny złożył wniosek, aby 

Starostwo Powiatowe we Włocławku skierowało pismo do urzędów wszystkich gmin w 

powiecie włocławskim, aby gminy rozpoczęły kampanie informacyjną w postaci listów 

skierowanych do sołtysów i na podstawie ulotek przekazanych w formie załącznika 

prowadzić taką kampanię mającą na celu ochronę tego gatunku. Radny złożył prośbę o 

dofinansowanie ewentualnego dodruku tych ulotek, które mogłyby zostać przekazane do 

mieszkańców powiatu oraz samorządów gminnych powiatu włocławskiego.   

Przewodnicząca Komisji poprosiła o rozpropagowanie tych informacji w gminach i 

przeprowadzanie akcji informacyjnych wśród Rolników wszystkich zainteresowanych osób 

pszczelarstwem i ta akcja przyniesie rezultaty.  
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Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji, kto jest podjęciem wniosku, aby 

zwrócić się do Pana Starosty z prośbą o  skierowanie pism  do urzędów wszystkich gmin 

znajdujących się na terenie powiatu włocławskiego  celem przeprowadzenia przez  gminy 

kampanii informacyjnej mającej na celu ochronę tego gatunku w postaci listów skierowanych 

do sołtysów oraz na podstawie ulotek przekazanych w formie załącznika do niniejszego 

wniosku. Jednocześnie Komisja zwraca się z prośbą o dofinansowanie ewentualnego dodruku 

tych ulotek, które mogłyby zostać przekazane do mieszkańców powiatu oraz samorządów 

gminnych powiatu włocławskiego i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-  5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

wniosek, który stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu został przyjęty. 

 

 

8) Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonała dnia 6 

lutego 2018 roku o godzinie 14:30 zamknięcia obrad Komisji Środowiska.  

 
     Przewodnicząca Komisji  

                Środowiska  

 

            Alicja Sadowska 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ……………………………….. 


